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Na realisatie van dit boekje zijn we opgeschrikt door het overlijden van ons 

actieve lid Jack van Nunen, die als coördinator van de werkgroepen Jeugd-

IVN en Cursussen ook heeft bijgedragen aan de inhoud van dit jaarboek.  

 

Website www.ivn.nl/afdeling/oirschot 

E-mail  mailto: info@ivn-oirschot.nl 

 

5Ŝ ŦƻǘƻΩǎ ƛn dit jaarboekje zijn alle gemaakt door leden van onze IVN. 

www.ivn.nl/afdeling/oirschot
mailto:%20info@ivn-oirschot.nl
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Voorwoord bij jaaroverzicht IVN Oirschot 
 

Voor je  ligt het 1 4e jaarboekje van IVN Oirschot.   

 

In dit boekje vind je de verslagen van het bestuur en de werkgroepen. 

Daarnaast nog enkele andere informatieve artikelen, zoals over het aantal 

leden en over het aantal deelnemers aan de publieksactiviteiten in 2023.  

 

Het jaar heeft ons als leden, maar ook voor andere belangstellenden, weer 

mooie wandelingen en lezingen gebracht. En ook de cursussen waren 

weer zeer de moeite waard.  Eens te meer blijkt dat IVN een meerwaarde 

is, wil je ten volle van de natuur genieten en deze leren begrijpen.  

 

Daarnaast hebben de werkgroepen zich weer met veel plezier gestort op 

de eigen excursies, inventarisaties, natuurbeheeractiviteiten en alles wat 

zij daarnaast nog meer doen.  Dit alles is te lezen in de verslagen in dit 

boekje.  

 

Helaas was veel  in de wereld om ons heen natuurlijk niet zo florissant. De 

nog steeds grootschalige vernietiging van biodiversiteit  die ook in 

Nederland voortduurt lijkt niet te stoppen. En de verkiezingsuitslag geeft 

weinig hoop op optimisme op dit gebied. Neem daarbij de oorlogen die in 

onze relatieve nabijheid woeden, dan kan dat toch tot enige somberheid 

leiden.  

 

Om hieraan enigszins  te ontkomen zal ik in elk geval in 2024 ook weer  

volop  proberen te genieten van al het mooie en intrigerende dat de 

natuur  ons biedt. Het jaarprogramma biedt hier weer veel mogelijkheden 

toe en ook buiten de IVN activiteiten is er nog genoeg te beleven . 

 

Ik wens iedereen dan ook een jaar waarin je opnieuw verbaasd wordt 

door wat de natuur en IVN je biedt!  

 

Loek Kuperus  

Voorzitter IVN  Oirschot   
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Jaarverslag bestuur IVN Oirschot 2023 
  

Voorzitter  Loek Kuperus  

Penningmeester  Frans van Boekhold  

Leden  Martijn van de Schoot  

 Petra Koning  

 Miranda Goutziers  

 

IVN Oirschot is in 2023 op de in 2022 ingeslagen weg doorgegaan door 

naast de ónormaleô activiteiten meer aandacht te schenken aan 

biodiversiteit en natuurbehoud.   

De bomenwerkgroep die binnen het Groenplatform Oirschot acteert maar 

vooral leunt op IVN is zeer actief  met vernieuwing van de bomen -

wandeling, het plaatsen van QR bordjes bij bijzondere bomen, stukjes in 

het Oirschots W eekjournaal en als gesprekspartner van de gemeente bij 

de opzet van een nieuwe bomenverordeni ng.  

Andere initiatieven op dit gebied betreffen bijv. lezingen over ecologisch 

bermbeheer en de waterhuishouding, aandacht voor de meanderende 

Beerze  en  ondersteuning van buurtvereniging de Nachtegaal bij 

verweze nlijking van hun  biodiversiteitsdoelstellinge n.  Mooi was dat de 

plannen van de buurtvereniging goed waren voor een subsidie van IVN 

Brabant onder de naam Plan Hommel , waarmee de bestuivers in de buurt 

worden geholpen. Het 1 e grote insectenhotel staat inmiddels bij t Lisje.  

Het Groenplatform Oirschot  worstelt nog een beetje met de richting maar 

dat gaat steeds beter lopen en mede daardoor wordt IVN ook door de 

gemeente als een gesprekspartner gezien . 

Een prachtige en gezellige ledendag op 3 september  heeft de aanwezigen 

weer wat extra natuur beleving opgeleverd  maar vooral de saamhorigheid 

onder de leden onder het genot van een hapje en een drankje versterkt.  

Dit wordt in 2024 zeker herhaald en wel op 1 september.  

In 2023 hebben we ook besloten om de Vergeet Mij Niet na 40 mooie 

dienstjaren af te schaffen.  Laten we hopen dat opvolger Natuurlijk 

Oirschot even populair wordt.  

We zij n in 202 3 naast de  Algemene Leden Vergad ering  als bestuur 10  

maal bij elkaar gekomen , waarvan één maal voor een heisessie.  Eén van 
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de uitkomsten is dat we opnieuw kijken naar een óeigenô locatie. Ook is er 

weer een bijeenkomst geweest  met de  gidsen en coördinatoren  van de 

werkgroepen , onder andere om het jaarprogramma 2024 samen te 

stellen.  

Het bestuur heeft  de 4 regiovergaderingen van regio het Groene Woud  

bijgewoond. Goed om te constateren is dat de IVNôs in de regio wat meer 

openstaan voor samenwerking. D e regio wordt gevormd door  de 8 IVNôs 

in Den Bosch, Vught, St. Oedenrode, Son en Breugel, Best, Oisterwijk, 

Tilburg en Oirschot. Leuk om te melden is dat deze IVN ôs in 2024 samen 

meedoen met Expeditie Nieuwe Gezichten . Dit is een initiatief van de 

landelijke IVN om meer leden actief te laten worden. Want alle IVNôs 

kampen zoals veel verenigingen met een ouder wordend e acti eve groep.  

Mooi is dat onze 3 kandidaatgidsen, die nu de Natuur Gidsen Opleiding 

volgen, het uitstekend doen. In april studeren zij af. Dit jaar zullen zij in 

juni een lezing en wandeling voor hun rekening nemen.  Helaas moest 

onze 4 e kandidaat door ziekte afhaken.  

Laten we hopen dat 2024 wederom een succesvol jaar wordt waarin we 

opnieuw van al het moois in de natuur kunnen genieten  en waarin we 

hopelijk een steentje bij kunnen dragen aan verbetering van de 

biodiversiteit in Oirschot.  

 

Het bestuur  
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Algemene Ledenvergadering op maandag 11 maart 2024 
 

Locatie:  buurthuis de Heistal, Koningshof 3, 5688 GD in Oirschot  

Aanvang:  20:00 uur  

 

Agenda  

 

1.  Opening en welkom door Loek Kuperus (voorzitter)  

2.  Een natuurrijk verhaal door René Zeebregts  

3.  Mededelingen , jubilarissen, vaststellen agenda  

4.  Notulen ALV 8 maart 2023  

5.  Financiële verantwoording 202 3 door Frans van Boekhold 

(penningmeester)  

6.  Verslag kascontrolecommissie, decharge penningmeester  

7.  Verkiezing kascontrolecommissie: Bernard van Erp + lid ter 

vergadering  

8.  Samenstelling bestuur  

 

 Aftredend  

 Loek kuperus    herkiesbaar  

 Martijn van de Schoot   herkiesbaar  

 

 Voorgesteld nieuwe bestuur  

 Loek Kuperus    voorzitter  

 Frans van Boekhold   penningmeester  

 Martijn van de Schoot   algemeen bestuurslid  

 Petra Koning    algemeen bestuurslid  

 Miranda Goutziers   algemeen bestuurslid  

 Carla van de Schoot   algemeen bestuurslid  

 

 Kandidaten kunnen zich tot 5 dagen voor aanvang van de ALV,  

 gesteund door ten minste 5 leden, kandidaat stellen.  

  

9.  Begroting 202 4 

10.  Aanpassing Huishoudelijk Reglement: zie bijlage  

11.  Jaarverslag bestuur en werkgroepen (jaarboekje 2023)  

12.  Heistal geschikt als vaste locatie?  

13.  Rondvraa g 

14. Sluiting  
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Notulen Algemene Ledenvergadering van 8 maart 2023 
 

Aanwezig bestuur:  Loek Kuperus (voorzitter), Frans van Boekhold, Jack 

van Nunen, Martijn van de Schoot (notulist) . Adrie Vermeeren is afwezig 

om persoonlijke redenen.  

Aanwezige leden:  Frans van Haaren, Freek Kemps, Gerard Vinke, Piet 

van de Sande, Chris Witlox, Riky de Veth, Bertus de Veth, Huub Bours, 

Lia Adriaans, Hermine van Erp, Diny van de Laar, Leo van de Laar, Christ 

Oomen, Jeann van Dijk, Bernadet Kuperus, Willy van de Schoot, H anneke 

van Ruremonde, Wil van Herwaarde, José Raaijmakers, Anthony Conijn, 

Todor IJsselmuiden, Miranda Goutziers, Jeroen Oost, Elly Pouwels, Gerard 

Traa, Rinus Sterken, Ine Pijnenburg, Theo Zweekhorst, Donnie Kerkhof, 

Gerard Kerkhof, Berna rd van Erp.  

Afmeldingen leden:  Sjef Rooijackers, Carla van de Schoot, Wilna Schut, 

Maureen Lamberts, Marijke van der Steen, Rianne van Beers, Dick 

Endeveld, Tiny van de Ven, Harrie van de Ven, Jan Pijnenburg, Joke 

Pijnenburg, Leni Créfeld, Petra Koning, Hugo en Carina Smet, Cees 

Ouwerke rk, Rosetta Hovius.  

1.  Opening  

 

Loek opent de vergadering om 20.08 en verwelkomt iedereen. Loek 

bespreekt het afgelopen jaar. Er is veel georganiseerd. Behalve in 

januari kon alles doorgaan, corona lijkt achter ons te liggen. De natuur 

is veel in het nieuws, voornamelijk zijn het geen positieve zaken.  

2.  Mededelingen  

 
- Loek deelt mede dat Riky niet langer in de redactie van de Vergeet 

Mij Niet zit. Loek bedankt Riky voor haar jarenlange inzet met een 

cadeau.  

- IVN Brabant heeft met Food4Bees de prijs De Hommel opgestart. 

Jaarlijks worden drie projecten voor een project rond bestuivers 

gekozen die een cheque van ú1.500,-  in ontvangst mogen nemen. 

De prijsuitreiking dit jaar wordt gefaciliteerd door IVN Oirschot, 

en vindt op 15 juni plaats.  

- Vier jubilarissen zijn dit jaar 25 jaar lid en krijgen een cadeau: Lia 

Adriaans, Anthony Conijn, P iet van de Sande en Dick Endeveld.  
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-  

 

3.  Notulen 8 maart 202 3 

 

- Gerard Vinke vraagt verduidelijking over punt 9, waar de 

verzekering (via landelijk) en verklaringen omtrent gedrag (VOG) 

is besproken. Vraagt zich af waar het over gaat. Loek legt uit dat 

een VOG voor vaste begeleiders van jeugd nodig is. Gerard geeft 

aan  dat zijn vraag verduidelijkt is.  

- Notulen zijn vastgesteld. Met dank aan Martijn.  

 

4.  Financiële verantwoording 2022 door Frans van Boekhold 

(penningmeester)  

 

- Er is een positief saldo van ongeveer ú2.500,- . Deze meevaller 

kwam met name door opheffing van de Blauwe Brigade. Hun 

rekening is opgeheven waarbij circa ú 2.200,-  op de rekening van 

IVN Oirschot is gestort . 

- Afgelopen jaar een grote kostenpost voor de nieuwe statuten vast 

te leggen bij de Notaris.  

- Vraag is waarom 50% van ledengeld naar landelijk gaat. Er wordt 

uitgelegd dat zij betaalde krachten hebben welke leermaterialen 

ontwikkelen, de website leveren en het landelijk magazine maken 

en drukken. Ook zijn IVN leden via de landelijke organisatie 

ver zekerd. Er wordt voorgesteld dat iemand van landelijke IVN 

iets komt vertellen bij de volgende ALV over wat zij allemaal doen.  

 

5.  Verslag kascontrolecommissie  

 

De stukken zijn door de kascontrolecommissie goedgekeurd.  Nieuw in 

de statuten is dat de aanwezige leden het bestuur moeten 

dechargeren. De aanwezigen dechargeren het bestuur voor de 

financiële stukken met een volmondig ja.  

 

6.  Verkiezing kascontrolecommissie  
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Carel  van de Berk is aftredend uit de kascontrolecommissie waardoor 

een vacature ontstaat. Bernard van Erp meldt zich aan voor de 

kascontrolecommissie, waardoor deze samen met Gerard Traa weer 

op volledige sterkte is.  

 

7.  Samenstelling bestuur  

 

Aftredend zijn:  

- Adrie Vermeer treedt af, is niet aanwezig door persoonlijke 

redenen.  

- Jack van Nuenen treedt af. Jack krijgt een presentje voor zijn 

verdiensten. Jack zal het regio -overleg blijven doen en van 

daaruit ook naar het landelijk overleg gaa n. 

 

Voorgesteld nieuw bestuur:  

- Loek kuperus    voorzitter  

- Frans van Boekhold   penningmeester en ledenadmin.  

- Martijn van de Schoot  algemeen bestuurslid  

- Miranda Goutziers   algemeen bestuurslid  

- Petra Koning (afwezig)  algemeen bestuurslid  

 

Hiertegen zijn geen bezwaren, nieuwe bestuur wordt benoemd . 

 

8.  Begroting 202 3 

 

Wordt uitgelegd door Frans. Geen bijzondere opmerkingen.  

 

- Vraag of gift Roche geoormerkt is. Dat is niet het geval, maar 

het bestuur wil toch zorgen dat het een goede functie krijgt. 

Daarom wordt het niet in de rest van het spaargeld 

opgenomen . 

- De begroting 2023 wordt aangenomen . 

 

Pauze.  

 

9.  Jaarverslag bestuur en werkgroepen (jaarboekje 2022)  
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- Iemand benadrukt de grote hoeveelheid van activiteiten die IVN 

Oirschot uitvoert, ook buiten de publieksactiviteiten. Het mag 

meer naar buiten worden gebracht, want veel gebeurt in stilte. 

Het bestuur gaat het oppakken.  

- Complimenten over de opmaak van het jaarboekje . 

- De amfibieënwerkgroep heeft zich opgeheven. Voor de nieuwe 

werkgroep waterleven is door meerdere leden interesse om deze 

leven in te blazen. Onder andere Theo Zweekhorst en Wilfre d van 

Nunen. Mogelijk Wim Spaninks. Ook Jeroen Oost meldt zich al 

graag aan. Martijn noemt het opstarten van een amfibieën -

monitoring, in overleg met Brabants Landschap.  

 

10.  Rondvraag  
- Vraag wie het jaarboek heeft gedrukt. Dit is gedaan door 

Drukkerij Cyaan & Allant in Middelbeers . 

- Vraag wat er is gebeurd met slechtvalken welke dood bij de 

kerktoren zijn gevonden. Mogelijk vogelpest, wordt nog 

onderzocht door Wageningen Universiteit. Rinus deelt mede dat 

er weer een slechtvalkenkoppel op de toren baltst.  

- Mededeling dat er twee lezingen zijn (heemkunde en IVN) allebei 

op hetzelfde moment. Heemkundekring doet normaal op 

donderdag lezingen, nu een keer op dinsdag en dus helaas 

overlap. Bestuur meldt dat er geen communicatie tussen de twee 

is, maar dat er naar  wordt gekeken of dit nodig is.  

- Een vraagsteller (afwezig) mailde vooraf met een vraag over hoe 

het zit met het ecologisch maaibeleid. Er wordt uitgelegd dat de 

werkgroep NatuurBelangen hier mee bezig is. Ook Sjors de Kort 

van Brabants Landschap heeft zijn input geleverd. Gemeente 

Oirsch ot staat hier open voor, maar geeft ook aan dat het via de 

politiek gespeeld moet worden omdat het niet in het huidige 

beleid staat. Niet iedereen is het hiermee eens . 

- Loek geeft aan dat er nog geld uit de projectpot beschikbaar is 

voor projecten ten behoeve van onze doelstellingen . 

- Loek vraagt om extra ideeën om jongeren te betrekken . 

 

11.  Afsluiting door Loek om 2 1.25 uur.  
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JAARVERSLAGEN 
 

Jaarverslag communicatie 
 

Het afgelopen jaar stond in het teken van de evaluatie van ons 

contactblad, de 'Vergeet Mij Niet'. De cruciale vraag was: gaan we wel of 

gaan we niet door met de papieren versie? Uiteindelijk hebben we 

besloten te stoppen met de óVergeet Mij Nietô. Belangrijkste punten in de 

overweging waren: de kosten voor het drukken, 

duurzaamheidoverwegingen en, uiteindelijk doorslaggevend, toch de 

geringe belangstelling voor de papieren versie. Met het afscheid van de 

'Vergeet Mij Niet' hebben we ook afscheid genomen va n de betrokken 

redactieleden Jeann van Dijk en Freek Kemps, evenals van onze  

bezorgers.  

We hebben echter niet stilgezeten en zijn druk bezig geweest met het 

vinden van een waardige opvolger voor 'Vergeet Mij Niet'. Wij denken die 

gevonden te hebben in de vorm van een digitale versie van ons 

contactblad onder een nieuwe naam óNatuurlijk Oirschotô. Op het moment 

dat ik dit aan het typen ben (24 januari 2024) is de eerste uitgave in de 

maak.  

Communicatie blijft van essentieel belang voor onze vereniging. Onze 

eigen leden informeren we over activiteiten en ontwikkelingen binnen 

onze vereniging. Buiten onze vereniging willen we laten weten dat we 

bestaan, onze doelstellingen 

uitdragen en onze club doen 

groeien. Centraal hierin staan 

ons contactblad, onze 

nieuwsbrief en website. 

Daarnaast maken we nu 

veelvuldig gebruik van 

Facebook, Instagram, 

YouTube én zijn we steeds 

vaker te vinden in het 

Weekjou rnaal.  

Onze website is het centrale 

informatiekanaal voor alle 
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doelgroepen van IVN Oirschot. Hier is alle informatie die we willen delen 

met leden en niet - leden overzichtelijk en kleurrijk te vinden. In 2023 is 

de nieuwe website van IVN gelanceerd en inmiddels staat alles er netjes, 

overzichtelijk en vindbaar op. Onze  dank gaat uit naar de toegewijde 

webmasters.  

De Digitale Nieuwsbrief is dit jaar  16 maal  verschenen. Deze nieuwsbrief 

wordt goed gelezen en speelt een belangrijke rol in de communicatie met 

onze leden, donateurs en andere abonnees. Na het verschijnen van de 

nieuwsbrief zien we vaak een piek in aanmeldingen voor de 

aangekondigde activiteiten. De Nieuwsbrief en de Natuurlijk Oirschot 

worden inmiddels naar 350 adressen gemaild.  

Hoewel we dit jaar enige problemen ondervonden met ons YouTube -

kanaal, hebben we dit inmiddels opgelost door een nieuw kanaal aan te 

maken. Vooral de opnames van onze lezingen worden goed bekeken, 

waardoor we een groter publiek bereiken.  

Instagram wordt dankzij berichten van Alexander van Andel wat meer 

gebruikt en het aantal volgers is toegenomen van 238 vorig jaar naar 285 

nu. Facebook is een geschikt middel om IVN nieuws te verspreiden en om 

meer mensen naar onze website te leiden. Vori g jaar hadden we 346 

volgers, nu zijn dat er 388.  

In de media, met name in het Oirschots Weekjournaal, zijn we regelmatig 

te vinden. Denk hierbij aan aankondigingen van lezingen, cursussen en 

andere activiteiten. Elly Pouwels en Frans van Boekhold schrijven 

regelmatig stukjes onder de naam óBomen in de Hoofdrolô in het 

Weekjournaal. Dit draagt goed bij aan de naamsbekendheid van IVN 

Oirschot.  

Het komend jaar willen we vooral besteden aan het goed op orde krijgen 

van ons nieuwe digitale contactblad. Hierbij staat het vormen van een 

nieuw redactieteam en een pool van schrijvers centraal.  

 

Frans van Boekhold   
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Jaarverslag werkgroep cursussen 
 

In 2023 werden 2 cursussen georganiseerd:  

Bijen, wespen, zweefvliegen en andere bestuivers  

Pieter van Breugel wist de 20 

enthousiaste deelnemers met 

veel kennis en de nodige humor 

een vrij compleet over -  en 

inzicht te geven van de insecten 

die  bijdragen aan het bestuiven 

van planten, struiken en bomen. 

Naast de voor  de hand liggende 

soorten bijen, hommels, wespen 

en zweefvliegen kwamen ook 

andere vliegen, wantsen en 

zelfs tripsen aan de orde. Deze 

cursus bestond uit 4 presentaties in museum de Vier Quartieren en één  

excursie in de tuin van Elly Pouwels. Hier mochten de cursisten zelf op 

jacht na ar de bestuivers, die dan vervolgens door Pieter werden voorzien 

van een naam. Verrassend hoeveel verschillende soorten er in Ellyôs tuin 

zaten. De door de deelnemers goed gewaardeerde cursus liep van 29 juni 

tot 20 juli.  

Sterrencursus  

Al vanaf februari liepen de aanmeldingen voor deze cursus binnen. En al 

in juni leek de cursus vol te zitten, terwijl de cursus pas eind oktober zou 

beginnen. Dit had echter tot gevolg dat zich, bij het opstarten van de 

cursus, een aantal personen toch wee r afmeldden, waardoor 

onderbezetting dreigde. Gelukkig bleven er toch 21 deelnemers over. Te 

vroeg werven heeft dus ook zo zijn nadelen.  

Emile Weijters van IVN Valkenswaard / Waalre was de docent. En ook hij 

wist zijn gehoor, met veel kennis van zaken en humor, goed te boeien. 

De 4 theorie -avonden waren bij de Donkhoeve om lichtvervuiling zo veel 

mogelijk uit de weg te gaan. De cursus liep van 26 oktober tot 23 

november. Helaas was het op geen van de avonden helder genoeg om 

zelf buiten de sterrenhemel te aanschouwen. En ook bij het uitstapje naar 
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de sterrenwacht in Asten wilde het weer niet meewerken. Dit neemt 

echter niet weg dat deelnemers de cursus goed wisten te waarderen.  

In 2023 zijn ook alweer de eerste voorbereidingen getroffen voor de 3 

cursussen die we in 2024 van plan zijn te organiseren.  

De Basis Natuur Cursus start in maart, lopend over alle seizoenen zal er 

in oktober afgesloten worden. Onze eigen gidsen zullen de docenten zijn.  

In het late voorjaar zal Rinie Kersten een korte cursus Waterinsecten 

geven.  

In het najaar is het de bedoeling dat Jos Marcelissen de cursus Zoogdieren 

weer gaat verzorgen voor ons.  

De cursuswerkgroep, bestaande uit Jack van Nunen, Lia Adriaans, 

Miranda Goutziers en Wilco van Genechten, kwam vier keer bij elkaar.  

 

Jack van Nunen  

 

 

Jaarverslag werkgroep fotografie 
 

In 2023 heeft de fotowerkgroep alle vier seizoenenwandelingen kunnen 

doen en wel  in de volgende gebieden: de Logt (winter), de Mortelen 

(voorjaar), langs de Beerze bij Spoordonk (zomer) en de Oisterwijkse 

vennen (herfst) . 

Er is weer een gr ote diversiteit van foto ôs 

ingediend , die op de  bespreek avond en 

volgend op de wandelingen uitgebreid zijn 

besproken. Vanaf 2023  voorzie t Wil der 

Kinderen op deze avonden de ingediende 

fotoôs van deskundig advies.  En daaruit leren 

de leden van de werkgroep weer het een en 

ande r om in de toekomst  hopelijk  nog betere 

fotoôs te maken.  

 

Naast de fotowandelingen doen we vanaf 2023 ook elke maand waarin we 

geen wandeling hebben een fotochallenge. Hierbij krijgen de deelnemers 
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een opdracht met een thema, dat kan vari±ren van bijv. óeen oude boomô 

naar óspiegeling in een waterplasô naar óroodô. Ieder geeft zijn eigen 

invulling aan het thema en dient één foto in.  Via WhatsApp worden de 

fotoôs aan de leden van de werkgroep getoond. Degene met de best 

gewaardeerde foto verzint vervolgens het volgende thema.  

 

Aan het eind van het jaar heeft Freek Kemps te kennen gegeven het 

coördinatorschap te willen neerleggen. Ondergetekende heeft dit 

overgenomen. Onze hartelijke dank gaat uit naar Freek die dit maar liefst 

een jaar of 9 heeft gedaan.  

In 2024 gaan we weer door en starten in jan uari met een challenge en in 

februari met de winterwandeling.  

 

Loek Kuperus  

 

 



 

Pagina | 16  

Jaarverslag werkgroep insecten 
 

Met dezelfde groep als in 2022 gingen we er ook dit jaar weer regelmatig 

op zaterdagochtend op uit, op zoek naar insecten. We bleven dit jaar in 

en om Oirschot en door weersomstandigheden konden we ook 

verschillende keren niet op pad. Behalve insecten word t er steeds meer 

ook naar planten gekeken, naar amfibieën en vogels. De hoofdmoot blijft 

gelukkig insecten . 

Eind mei slopen vele bruine korenbouten 

massaal uit bij de zandvang bij de H eilige 

Eik. De larven leven twee jaar in de 

modder en groeien daar door middel van 

vervellingen. Na de laatste vervelling 

onder water kruipt de larve tegen een 

plantenstengel omhoog. Dan sluipt de 

libel uit (een benaming voor de 

allerlaatste vervelling) . De libellen zijn 

okergeel, later kleurt het mannetje van 

de bruine korenbout blauw. Een paring 

volgt, eitjes worden afgezet en na enkele 

weken komen deze uit. De langste tijd 

Bruine korenbou t                     brengt de korenbout als larf onder water  

                                              door.  

In juni kwamen we rupsen van de helmkruidvlinder tegen. De rupsen 

zaten heerlijk van de knoppen en de bloemen van hun waardplant, het 

helmkruid, te snoepen. De rups 

wordt een bruine nachtvlinder met 

een behaarde halskraag. Dat kraagje 

lijkt op een kapje. Maar de rups met 

zijn opvallende kleuren en gele 

ringen met zwarte vlekjes steelt wel 

de show. Dan willen we daar altijd 

wat meer van w eten. Zoeken dat 

onderweg of thuis op en geven dat 

door aan elkaar.  

Ook volgen we bijna dagelijks de mailtjes van Nature Today met heel veel 

interessante natuurweetjes.  
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Ria Donatz maakte trouw van elke wandeling een overzicht van wat we 

zagen en een collage van de mooiste fotoôs. Hierdoor kunnen we altijd 

teruggrijpen naar vorige jaren om te kunnen vergelijken. Dank hiervoor, 

Ria!  

Henk van Straten zorgde er weer voor dat we naar nachtvlinders konden 

kijken, door diverse witte lakens met licht erop klaar te zetten. We 

moesten veel geduld hebben, maar hoe later hoe mooier de vlinders 

werden! Ook Henk, bedankt!  

We zijn benieuwd wat we dit jaar weer tegenkomen op onze wandelingen 

en of de zware regenval van deze herfst en winter invloed gehad heeft op 

soorten en aantallen.  

Ben je nu ook nieuwsgierig geworden en wil je graag eens mee? Neem 

dan contact op met een van de coördinatoren.  

 

Lia Adriaans en Diny van de Laar  

 

 

Jaarverslag werkgroep Jeugd-IVN 
 

Voor  het seizoen 2022 ï 2023 hadden zich 14 kinderen ingeschreven. Het 

aantal jeugd IVNôers laat een dalende trend zien de afgelopen jaren. Voor 

het seizoen 2023 ï 2024 zijn er zelfs maar 12 aanmeldingen. We zullen 

gaan proberen deze trend te keren door de wer ving verder op te 

schroeven. Hoewel het aantal kinderen dus minder was, waren de 

activiteiten er niet minder leuk en leerzaam om.   

In januari, het begint een traditie 

te worden, planden we in buurthuis 

ôt Puntje een creatieve middag. De 

geknutselde vogelkastjes, pinda -

snoeren en dennenappels met 

pindakaas en vogelzaad, moeten 

ervoor zorgen dat de vogels de 

winter doorkomen. Zie het verslag 

in VMN Lente.  
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Eind januari mochten de kinderen die dat wilden tijdens een extra middag 

de vogelkastjes ophangen.  

In februari bezoeken we meestal een museum. Deze keer weer een 

bezoek aan de Oliemeulen in Tilburg. Terwijl er stoere kinderen waren die 

een vogelspin op hun hand lieten zetten of een slang vast hielden, waren 

er ook enkele kinderen die deze show toch een beetje te eng vonden. 

Maar er was genoeg anders te zien, dus dat was geen probleem. Iedereen 

genoot wel volop van de roofvogelshow.  

Met groot enthousiasme en werklust gingen de kinderen, in maart, aan 

de slag om, nabij de Vrolijke Jager, een deel van een bosperceel uit te 

dunnen, om zo een open maar beschutte plek te creëren voor vlinders en 

andere fladderaars. Met knippen, zagen en ka ppen werd het ongewenste 

jonge houtopschot verwijderd.  Gebiedsbeheerder Sjors de Kort van 

Brabants Landschap had ook zijn zoontje meegebracht om ons te helpen.  

In april ging één groep een wandeling maken over de kleine paadjes in 

de kom van Oirschot terwijl de andere groep samen met Leo de toren van 

de kerk kon beklimmen, om Oirschot van bovenaf te bekijken. Nadien 

wisselden de groepen. Niet alle kinderen stonden  te popelen bij de 

beklimming, maar de prooiresten van slechtvalken maakten veel goed.  

Eigenlijk stond voor mei ñvogels, vliegers en andere fladderaarsò bij 

Hakkelaren op het programma. Maar het bestuur van IVN Oirschot had 

ons gevraagd aanwezig te zijn bij de opening / presentatie van het nieuwe 

bomenwandelingboekje. Helaas zaten de weergod en ons niet mee en 

hebben we de activiteit op locatie af moeten blazen.  

Juni bracht ons een prachtige middag in de tuin van Huize Baest. Zowel 

de kinderen als de begeleiding genoten van deze bijzondere tuin. De echte 

tulpenboom stond er prachtig bij. Maar ook de dikke 300 -jarige eik ót 

Kroontje maakte indruk op de kinderen nad at ze gemeten hadden hoe 

hoog en dik hij was.  

In samenwerking met de scholenwerkgroep organiseerden we in juni ook 

de Slootjesdag bij Jack van der Schoot. Helaas was de opkomst niet zo 

groot. Maar we hebben toch zoôn 11 kinderen met ons en met de natuur 

kennis laten maken.  

Van de seizoenafsluiter in juli maken we altijd iets meer werk. Deze keer 

waren  we  te gast bij viskwekerij de Stroom. Na het voederen, aaien en 
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een korte uitleg over de meerval was er een leuk parcours uitgezet, 

waarbij we speurden naar insecten en amfibieën. Hierna werd het 

kampvuur ontstoken, waarop we onze eigengemaakte soep kookten.  

In september begonnen we aan het seizoen 2023 ï 2024 met een 

bijzondere activiteit . Er was ons namelijk gevraagd aanwezig te zijn bij 

de onthulling van een grondwater -peilstation, bij de Heilige Eik. Vóór de 

onthulling hadden we een eigen ingekort programma over bladeren, 

vruchten en bomen. Maar ook de waterprofessor die een college gaf met 

leuke proefjes was erg leerzaam en leuk.  

In oktober hadden we een ontspannen 

boswandeling op ôs Heerenvijvers 

waarna de kinderen hun creatieve 

talenten konden laten zien. De 

herfstproducten, die we tijdens de 

wandeling verzameld hadden, zoals 

bladeren, vruchten, zaden en 

bloemen, werden verwerkt tot 

werkelijk prachtige kunstwerkjes. Zo 

genoten we op deze prettige 

oktobermiddag.  

Leo van Laar ging in november met twee leden van de vogelwerkgroep 

de nestkastjes controleren en schoonmaken die we in het voorjaar met 

jeugd IVN hadden opgehangen. Zie verslag in VMN Winter.  

Het natte najaar met zijn vele regenbuien zorgde ervoor dat we de 

spannende avondwandeling die we normaal in november organiseren 

moesten afblazen.  

En dan is er weer een jaar voorbij. Ondertussen heeft Jeugd IVN Oirschot 

ook in 2024 haar eerste activiteit er alweer op zitten. Van een aantal van 

onze activiteiten deden Leo en Diny van de Laar verslag in de Vergeet Mij 

Niet en op de website. Sla ze er n og maar eens op na.  

Het team van begeleiders bestond dit jaar uit Emmy van den  Heuvel, Leo 

en Diny van de Laar, Jack van  Nunen, Christ Oomen, Loes Renders, 

Maaike van Steensel, Esther Verbruggen, Richard Jaspers en Bernard van 

Erp.  

Jack van Nunen  
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Jaarverslag ledenadministratie 
 

 
 

Het afgelopen jaar (2023) hebben we 15 nieuwe leden en 5 nieuwe 

huisgenootleden mogen verwelkomen. Slechts 6 leden zijn uitgeschreven 

(1 verhuizing en 5 opzeggingen). Dit brengt het totale aantal leden, 

huisgenootleden en donateurs op 285.  

Het aantal donateurs is dit jaar gelijk gebleven. Het hoogste aantal 

donateurs hadden we in 2006, namelijk 60 donateurs.  

 

 
 

Frans van Boekhold   
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Jaarverslag werkgroep NatuurBelangen 
 

De IVN Werkgroep NatuurBelangen, opgericht in september 2022, heeft 

zich in 2023 ingezet voor het behoud van de natuur in Oirschot. Hoewel 

de natuur onder druk staat door diverse factoren, hebben wij als 

werkgroep concrete stappen genomen om onze gemeente groener en 

biodiverser te maken.  

Belangrijkste Activiteiten  

¶ In januari organiseerden we een succesvolle publiekslezing over 

ecologisch bermbeheer en maaibeleid. Een onderwerp dat door het 

gemeentelijk groenbedrijf concreet is opgepakt en in 2024 op de 

politieke agenda staat.  

¶ We startten het project 'Vergroening van de Kapittelhof' om meer 

biodiversiteit te bevorderen, met geplande afronding in 2024.  

¶ Deelname aan het Groenplatform resulteerde in aandacht voor het 

beperken van georganiseerde crossevenementen en aanpak van 

wildcrossen.  

¶ De werkgroep nam actief deel aan participatietrajecten rondom 

nieuwbouwprojecten en we dienden enkele zienswijzen in.  

¶ Leden van de werkgroep participeren bij het ontwerpen van de nieuwe 

gemeentelijke bomenverordening, die in 2024 vorm moet krijgen.  

Toekomstplannen  

Met zeven leden willen we de 

werkgroep verder vormgeven en 

concrete groenprojecten opstarten 

om zichtbaar aanwezig te zijn in 

Oirschot. Onze constante aandacht 

blijft gericht op actuele zaken in en 

om de Oirschotse natuur, zodat we 

blijvend opkomen voor ee n 

natuurlijke en duurzame gemeente. 

Samen geven we de natuur in onze 

gemeente de stem en plaats die het 

verdient. Samenwerking met de andere werkgroepen van IVN Oirschot en 

andere Oirschotse natuurorganisatie vinden we hierbij essentieel.  

Rosetta Hovius   
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Jaarverslag werkgroep paddenstoelen 
 

De allere erste paddenstoelen wandelactiviteit  was op 2 september 2008 . 

Huidige aantal leden: 10 waarvan 3 slapend :  

Ria Donatz (fotoôs), Wil van Herwaarde (sl.), Frank van Pelt, Hugo Smet, 

Rinus Sterken (sl.), Henk van Straten, Teun van Straten, Adrie Vermeeren 

(registratie), Wiel Wiersma (sl.) en Todor IJsselmuiden (coördinator).  

Activiteiten  

Wekelijks gaan we 2 à 3 uur op pad om paddenstoelen te inventariseren 

in de verschillende natuurgebieden rond Oirschot.  We vertrekken steeds 

vanaf de grote parkeerplaats tegenover zorgcentrum Joris zorg  op 

dinsdagmiddag om 13:30  uur . 

Het afgelopen jaar zijn we 33 keer op pad gegaan.  Van de 769 door ons 

geregistreerde soorten werden er het afgelopen jaar 372 officieel 

goedgekeurd.  

We continueerden onze bijdrage aan het meetnet bospaddenstoelen 

onder supervisie van de Nederlandse Mycologische Vereniging (NMV) en 

de Nederlandse Verspreidings Atlas door op drie verschillende middagen 

in het najaar ons toegewezen kilometerhok (151/395) op Heerenbeek/ 

Velder nauwgezet te inventariseren.  
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Overige activiteiten  

14 jan.  NMV nieuwjaarsbijeenkomst in Wageningen  

24 feb . ontvangst 3 paddenstoelenboeken uit de nalatenschap van  

 Carlo van Wely  

16 mei  Frans van Boekhol d interviewt leden voor een artikel in de  

 Vergeet  Mij N iet  

  8 okt .  paddenstoelen festival op de Kampina voor het publiek; er  

 was  maar  beperkte belangstelling  

  2 okt .  instructie begeleiders van najaarsactiviteit H eilige  Eik over  

 paddenstoelen  

  9/ 13 okt .  instructie aan 2 schoolklassen over paddenstoelen  

  sept -dec  deelname aan de eerste  online basiscursus paddenstoelen  

 van de NM V 

Het g ehele jaar door worden nu professionele fotoôs van paddenstoelen 

van Ria Donatz in het Oirschotse Weekj ournaal gepubliceerd.  

 

Todor IJsselmuiden  

 

 

 

  


















